
Van: Raadsgriffie
Verzonden: maandag 12 februari 2024 11:25
Aan: Gemeente Dordrecht
Onderwerp: FW: M1.Motie Vreemd aan de orde van de dag Zonder geld geen gemeenten.

Goedemorgen collega's,

Willen jullie onderstaand bericht inboeken voor de gemeenteraad?

Met vriéndelijke groet,

 
Managementassistent Griffie 

T

e  / 
B  

Van:  < >

Verzonden: zondag 11 februari 2024 00:16
Aan: Raadsgriffie <Raadsgriffie@dordrecht.nl>
Onderwerp: Ml.Motie Vreemd aan de orde van de dag.-Zonder geld geen gemeenten.

Geachte :College van B&W en Raadsleden,

De afgelopen dinsdag 6 februari 2024 was de eerste raadsvergadering voor de nieuwe jaar. Me belangstelling heb ik
de hele vergadering gevolgde. Ja, als ik vrij tijd heb volg de vergateringen van de gemeente raad van onze mooi stad.
Een stad, die meestal door jullie beslissingen, is altijd in beweging. Dat heb ik gemerkt sinds 1986 ,het jaar die in 
Dordrecht woon tot het heden.

In de motie :M1,Motie Vreemd aan de orde van de dag Zonder geld geen gemeenten, die fractie leider van 
G.L.Dordrecht meneer Abdullah Uysal ook samen met de Fracties :Op Ons Eiland, VSP,CU-SGP, BvD, DENK
Dordrecht, SP,FW en PvdD werd aangenomen met 36 voor en 0 stemmen tegen!!!!!

Het is een unieke stemming in zo motie. Ik denk dat ,dat zo uitslag komt niet bij elke college periode. Wel er was
een ontspannende sfeer en blij gezichten!!!!

In de motie onder anders staat:

l.Gemeenten afstevenen op een financieel ravijn vanaf 2026 vanwege de miljardenkorting op het
gemeentefonds.(de 342 gemeenten in Nederland hebben 40.475.652.000 miljarden gekregen in het afgelopen jaar
2023 ). website Rijksfinancien.nl Artikel 1. Gemeente fonds/ministerie van financiën.
2 .steeds meer gemeenten nu al moei e hebben om hun begrotingen (meerjarig) e krijge
3 . Op basis van het rapport van accountantskantoor BDO, voor de periode 2023-2027 een gat van n totaal 10
miljoen euro wort geslagen in de DORDTSE begroting ,door deze ontwikkeling.

Ik vind als burger van de stad en toeschouwer van de vergadering ,onbegrijpelijke dat niemand van de raadsleden 
geen, maar geen vraag, of opmerking had over de motie Ml.

Ja ,op de eerste en tweede punt, dat de Gemeenten afstevenen op een financieel ravijn vanaf 2026,is een kwestie
van slechte financieel begroting. Elke gemeente in Nederland ,krijg van de Gemeente fonds gemiddeld zo'n 2.200 
euro per inwoner. Maar als de gemeenten zo als in Venlo en Almere investering in risico projecten zo als de
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FLORIADE, dan is geen verassing de verlies van enkele miljoen in Floriade Venlo 2012,en minimaal 85 miljoen in 
Floriade 2022 in Almere. Twee situaties om zo maar te noemen. Er zij ook meer projecten van verschillende 
gemeenten die veel meer kosten dan de eerste begroting was. Dus, dat is een van de verklaringen ,waarom 
gemeenten afstevenen op een financieel ravijn vanaf 2026.Maar ook de overheid uitgaven staan niet zo goed gezien 
de laste ontwikkeling rond de informatie voor de nieuwe kabinet.

Van verschillenden bronnen heb ik de volgenden kosten van projecten die in onze gemeente zijn gerealiseerd met 
verbazing gelezen.

Kosten van de Prins Clausbrug, die in eerste begroting van het gemeentebestuur was 3.000.000 euro maar dit 
prestigeproject werd drie keer zo duur, totaal kosten 12.000.000 euro!!!!!!.
Ook bij de renovatie van de Engelenburgerbrug ging mis. De eerste begroting was 5,5 miljoen euro. Maar werd 
totaal kosten 14.000.000 miljoenen

En met honderden miljoenen begroting elke jaar ,het is menselijke dat paar keer paar miljoenen meer of minder 
zijn.

De Dordthuis die nu aan de bouwen is, met een begroting van 126 miljoen euro, heeft al problemen met extra 
kosten door de schade aan de bouw die naast hem is. Ik hoop dat, dat de totaal kosten, niet gaan zo als de twee 
boven genoemden projecten van de bruggen.
Een ander verhaal is de renovatiekosten van het Dordrechts Museum en jaartje of tien geleden en later ook 
het Energiehuis, ook aanzienlijk veel kosten boven de begroting,

Ja beste bestuurders van de stad. Met zo rapport het is niet vreemd dat de periode 2023-2027 een gat van is te 
hopen alleen 108 miljoen euro.

Maar er is ook een project :""Toekomstbeeld Slijpen aan een Diamant" "voor de binnenstad. De gemeente bestuur 
zou 550.000 euro vrij maken.!!! Maar voor de rest van de stad is al een geslepen diamand!!
En niet te vergeden de jaarlijkse kosten van de onderhoud van de kiltunnel. Een project van de provincie Zuid - 
Holland en de gemeenten Dordrecht en Hoekse Waard, die sinds 1977 die open ging miljoen belasting geld heeft 
gekost om te bouwen .Weer meer dan de eerste begroting, van 74 miljoenen gulden naar 143 miljoenen gulden. 
Natuurlijk elke jaar moet de Dordtse gemeente meebetalen ,aan de kosten en leningen 20.000.000 miljoenen euro 
voor de laste onderhout project onderhoud. En ook hier gaan om miljoen euro voor de DORDSE begrotingen .

Het is een verhaal apart. Bij de bovenste gemeente projecten gingen met de begroting goed mis. Maar het is niet bij 
mij bekent ,dat iemand van de college van B&W die verantwoordelijke heeft genomen.

Gezien de geschiedenis en de herhaling van de gemeente projecten en de miljoen die extra hebben gekost aan de 
DORDTSE begroting, de ongeveer 121.434x2.200 =267.154.800 miljoen euro van de gemeentefonds voor de 2023 
waren net niet genoeg voor de gat van de Dordtse begroting 2023-2027.
Volgens de AD van 9 februari 2024 de Drechtsteden en Gorinchem krijgen voor de tweede keer opnieuw miljoenen 
van de rijk. In 2020 kregen 22,5 miljoenen en nu 25 miljoenen voor verbeteren van gezondheid, bestaanszekerheid 
en leefomgeving van inwoners.!!! Ik hoop dat ze worden goed besteden .De laste jaar er zijn veel zorgen onder de 
gezondheid van de inwoners, onder meer vanwege gevaarlijke stoffen die over het spoor dwars door de gemeenten 
worden vervoerd en "de MILIEUSCHANDALEN" van de chemische fabriek van Chemours.

De overheid steun van de gemeentefonds is erg belangrijk voor de gemeenten. De laste jaren veel takken van de 
overheid worden aan de gemeenten toegevoegd.

Ik zou graag willen weten:
1 . Waarom de gemeente raad heeft niet samen met de andere 341 gemeente de motie Ml naar de informateur 
voor de nieuwe kabinet, maar wel apart?
2 .De verkoop van de Eneco -aandelen leverde aan de gemeente Dordrecht 368 miljoenen euro ,plus 6,1 miljoen 
euro van de dividend, totaal 374,lmiljoen euro. Zijn ze de nog in de Agenda Dordrecht 2030 of ergens anders?
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3 .Waroom bij verschillende projecten d e door aannemers worden uitgevoe d ,vaak de totaal kosten zijn veel hog
dan de eerste ingeschreven begroting?
4 .Heeft de gemeen e de beleidsambtenaren niet in dienst met specifieke kennis op bepaalde terreinen?

Met vriendelijke groet,
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Noot
In dit document zijn gedeeltes onleesbaar gemaakt
op grond van artikel 5 van de Wet open overheid:

• Art. 5.1 lid 2 onderdeel e Woo (naam)

• Art. 5.1 lid 2 onderdeel e Woo (telefoonnummer)

• Art. 5.1 lid 2 onderdeel e Woo (e-mail)


